

Система согласованных действий ФСИН России, НЦБ Интерпола МВД России и Генеральной прокуратуры Российской Федерации на различных этапах международного розыска лица

Тарасов Максим Юрьевич,

ведущий научный сотрудник ФКУ НИИ ФСИН России

кандидат юридических наук, государственный советник юстиции 3-го класса

119991, г. Москва, ГСП-1, Житная ул., д. 14

E-mail: tarasov0123@gmail.com

Процедура международного розыска лица, объявленного в Российской Федерации в целях ареста и выдачи для уголовного преследования или исполнения приговора, складывается из системы согласованных действий различных органов, среди которых ФСИН России, НЦБ Интерпола МВД России и Генеральная прокуратура Российской Федерации. В статье на основе системного анализа действующих нормативно-правовых актов в сфере международного розыска лиц определены основные согласованные действия указанных государственных органов, представленные в динамике на этапах объявления международного розыска лица в целях ареста и выдачи для уголовного преследования или исполнения приговора; задержания лица, объявленного в международный розыск, его ареста и выдачи (экстрадиции) для уголовного преследования или исполнения приговора; прекращения международного розыска лица, объявленного в целях ареста и выдачи для уголовного преследования или исполнения приговора.

Ключевые слова: международный розыск, выдача (экстрадиция) в целях исполнения приговора, ФСИН России, НЦБ Интерпола МВД России, Генеральная прокуратура Российской Федерации, совместные действия, этапы международного розыска.

The System of Coordinated Actions of the Federal Penitentiary Service of Russia, the Interpol NCB of the Ministry of Internal Affairs of Russia and the Prosecutor General's Office of the Russian Federation at Various Stages of International Search for an Individual

Tarasov Maksim Yu.

Leading Research Scientist of the Federal State Institution Research Institute

of the Federal Penitentiary Service of Russia

PhD (Law), Class 3 State Counsellor of Justice

The procedure for the international search for a person declared in the Russian Federation for the purpose of arrest and extradition for criminal prosecution or execution of a sentence consists of a system of coordinated actions of various bodies, including the Federal Penitentiary Service of Russia, the Interpol NCB of the Ministry of Internal Affairs of Russia and the General Prosecutor's Office of the Russian Federation. Based on a systematic analysis of the current regulatory legal acts in the field of international search for persons, the article identifies the main coordinated actions of these state bodies, presented in dynamics at the stages of declaring an international search for a person for the purpose of arrest and extradition for criminal prosecution or execution of a sentence; detention of a person declared on the international wanted list, his arrest and extradition for criminal prosecution or execution of a sentence; 3) termination of the international search for a person declared for the purpose of arrest and extradition for criminal prosecution or execution of a sentence.

Keywords: international search, extradition for the execution of a sentence, FSIN of Russia, NCB of Interpol of the Ministry of Internal Affairs of Russia, General Prosecutor's Office of the Russian Federation, collaboration, stages of international search.